
Generalforsamling  

den 18. februar 2020 

Dronningeværelset 

 
 
 

Dagsorden: 

 

Punkt 1: Valg af dirigent og referent 

Dirigent: Kjeld Anker Espersen 

Referent: Poula Andreasen 

 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og fortsatte til punkt 2 på dagsorde-

nen. 

 

Punkt 2: Ændring af vedtægterne 

Forslag til ændring af vedtægterne var udsendt sammen med indkaldelsen til generalforsamlingen. Ændring 

af vedtægternes § 9 er et ønske fra vores bank om en klarere formulering af paragraffen:   

 

”Ny § 9. Tegning og hæftelse 

Foreningen forpligtes udadtil af formanden alene eller to bestyrelsesmedlemmer i fællesskab. Kassereren 

kan meddeles fuldmagt til at modtage indbetalinger og afholde forpligtelser. Der påhviler ikke bestyrelsen 

eller foreningens medlemmer nogen personlig hæftelse for de af foreningen påhvilende forpligtelser.” 

 

Formanden bekræftede, at der ikke var ændringer i forhold til det udsendte, som var godkendt af banken, 

hvorefter ændringen blev godkendt. Den bliver skrevet ind i vedtægterne, som derefter lægges på hjemme-

siden.  

 

Punkt 3: Fremlæggelse af bestyrelsens beretning 

Formand Egon Sørensens beretning: 

”Mødeaktiviteterne i 2019 har været på niveau med tidligere år, og tilslutningen til møderne har været 10 

til 15 personer og til foredragene 15 til 27 personer 

Samarbejdet med Varde Bibliotek er fortsat et stort plus for os. Det synliggør vore aktiviteter, og Salonen er 

et perfekt sted til vore foredrag. 

Foredragene afholdes som nævnt i samarbejde med biblioteket, der afholder udgifterne til PR og stiller lo-

kaler til rådighed. Foredragsholderne samarbejder vi med Folkeuniversitetet om. Vi betaler kr. 1.750 til FU, 

og de betaler alle udgifter til foredragsholderne, dvs. honorar, rejseudgifter og evt. overnatning. 

Foredragene i 2019 har været: 
22-01 Ægtemand i overskud v/ Leif Septrup 
19-03 Separation, skilsmisse og alimentation v/Torben Albret Kristensen 
17-09 Family Search v/ Anne Magrethe Krog Thomsen  
05-11 På kryds og tværs i det gamle Herredsfogedarkiv v/ Erik Kann 
Foredragene har generelt været gode i år. Der var dog ikke rigtig ”noget kød” på Leif Septrups foredrag om 
Ægtemand i overskud, men historien var meget underholdende. 
Ved vore Workshops har vi bl.a. haft følgende emner på programmet: 



Rigsarkivets hjemmeside, Hvordan gemmer du dine data, Skifter, hvordan finder vi dem, og hvad indehol-
der de, Brugen af fotoprogrammer, Hvor finder vi dødsattester, Faddernes relation til barnet, og hvad vi 
kan læse ud af det og Gotisk. 
Det er mange forskellige emner, vi har været igennem og måske også med skiftende resultat. 
Jeg vil gerne have, at vi efter formandsberetningen diskuterer, om det er en god måde at bruge vore møder 
på, og om emnerne har været relevante. Som jeg tidligere har sagt, er det vanskeligt at blive ved med at 
finde på aktuelle emner til møderne, og igen må vi fra bestyrelsen opfordre til at I kommer med nye emner. 
Det er stadigvæk vores mening, at workshoppen skal bruges til hjælp og erfaringsudveksling.  
Lørdag den 28-09 afholdt vi en Slægtsforsker Café på biblioteket. Vi var tre fra bestyrelsen, der stod til rå-
dighed for besøgende. Der var kun få besøgende. Bestyrelsen har ikke taget stilling til, om der skal afholdes 
en Café i 2020. 
Der er ved årets udgang 49 medlemmer i foreningen. Det er en tilbagegang på 1. 
38 af de 49 medlemmer er også medlem af hovedorganisationen. 
Det Lokalforeningsråd, der er oprettet efter sammenlægningen af DIS og SSF, har afholdt 2 møder. Bestyrel-
sen har været repræsenteret ved begge møder. Fremover tror jeg ikke, vi vil deltage hver gang, der er 
møde, men vurdere mødets relevans og tage stilling derudfra. 
Vores kasserer Carsten Michelsen har meddelt, at han ikke ønsker genvalg. Carsten var med til at stifte for-
eningen i 2012 og har siddet i bestyrelsen i de 8 år, der er forløbet siden da. 
Jeg vil gerne takke Carsten for det arbejde, han har gjort for foreningen igennem årene, og håber at vi sta-
digvæk ser ham til vore møder og foredrag.” 
 
Beretningen affødte lidt kommentarer: 
 
Der var ros til foredragene og afholdelsen af disse sammen med biblioteket, generelt var der et godt frem-
møde, blot er annonceringen ikke lige altid den bedste.   
 
Workshop: Der var stemning for fortsat at have et oplæg til hver gang, men det kræver aktiv deltagelse 
med emner fra medlemmerne – bestyrelsen kan ikke blive ved med at ”opfinde” emner. Erfa-udvekslingen 
er god og til glæde for alle.  
 
Forslag om udsendelse til alle medlemmerne af medlemsliste med evt. ”spidskompetencer” påført. 
 
Beretningen godkendt.  
 
Punkt 4: Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 
Kasserer Carsten Michaelsen omdelte det reviderede regnskab og gennemgik det. 
Godkendt.  
 
Punkt 5: Kassereren fremlægger budget og bestyrelsens forslag til kontingent for året 
Foreningen plejer ikke at lave et decideret budget, men kassereren bruger tidligere års tal. Bestyrelsens for-
slag til kontingent er en stigning fra 75 kr. til 100 kr. Dette med begrundelse i 2 foredrag mere om året, så-
ledes at der bliver 3 foredrag både forår og efterår.  
Vedtaget. 
 
Punkt 6: Valg af medlemmer til bestyrelsen 
På valg er: Carsten Michaelsen og Richard Lauridsen.  
Richard var ikke til stede, men havde tilkendegivet, at han modtager genvalg.  
Carsten genopstiller ikke, og Ole Mortensen blev foreslået. Der var ikke andre forslag. 
Richard blev genvalgt og Ole blev valgt. 
 



Punkt 7: Valg af suppleanter til bestyrelsen 
Nuværende suppleanter: Kjeld Anker Espersen og Åse Madsen 
Begge modtager genvalg – genvalgt. 
 
Punkt 8: Valg af revisor og revisorsuppleant 
Revisor: Erik Mortensen 
Revisorsuppleant: Ole Nørskov 
Ingen af dem var til stede, men havde begge tilkendegivet, at de modtager genvalg – genvalgt. 
 
Punkt 9: Fastlæggelse af kontingent 
Som nævnt under punkt 5 en stigning til 100 kr. 
Vedtaget. 
 
Punkt 10: Behandling af indkomne forslag 
Der var ikke kommet nogen forslag til behandling. 
 
Punkt 11: Eventuelt 
Der fremkom et forslag til emne til en workshop: Slægtsforskergrupper på facebook.  
 
Carsten fik tak for sin indsats som kasserer, en bestyrelsespost, som han havde haft siden foreningens stif-
telse i 2012. Dirigenten takkede for god ro og orden samt en god snak om de forskellige punkter. 
 
Poula Andreasen 
Referent 
19. februar 2020 
 
 
Efter generalforsamlingen konstituerede bestyrelsen sig, som følger: 
 
Formand Egon Sørensen 

Næstformand Ulla Pedersen 

Kasserer Ole Mortensen 

Sekretær Poula Andreasen 

Bestyrelsesmedlem Richard Lauridsen 

  

 
 
 
 
 

 
 

 

 


